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RTS- Ministar Lončar razgovarao sa građanima - istaknut problem sa 

transplantacionim programom 
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tri simptoma, a doktorka otkriva zašto se javljaju BAŠ SADA 

 



 
 

 

 

Ministar Lončar razgovarao sa građanima - istaknut problem sa transplantacionim programom 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar razgovarao je sa građanima o teškoćama sa kojim se susreću ljudi pri 

ostvarivanju zdravstvenih prava, saopštavaju iz resornog Ministarstva. Građani koji su se telefonski 

prijavili za razgovor sa ministrom istakli su problem sa transplantacionim programom kao i listama 

čekanja. 

Nastavljeni su razgovori građana sa ministrom zdravlja Zlatiborom Lončarom, saopštava Ministarstvo 

zdravlja. 

Ističu da je Lončar i tokom drugog razgovora pažljivo saslušao građane, koji su sastanak sa ministrom 

iskoristili da potraže pomoć u rešavanju problema pri ostvarivanju zdravstvenih parava. 

Govorili su o problemima u oblasti zaštite zdravlja i sastanak iskoristili da zatraže savet, istaknu molbu u 

cilju rešavanja različitih problema ili predlože ideju za unapređenje zdravstvenog sistema. 

Građani su, pored ostalih, ministru izneli probleme sa neljubaznošću osoblja bolnice u Loznici, kao i 

nedostatak internista u OB Šabac. 

Posebno je istaknut problem sa transplantacionim programom u Srbiji, kao i zabrinutost zbog 

neophodne transplantacije bubrega, navode u ministarstvu. 

"Ministar je upoznat i sa slučajem pomeranja sa liste čekanja za ortopedske operacije, i to iz nepoznatih 

razloga, neposredno pred operaciju", navodi ministarstvo. 

Razgovori sa ministrom svakog petka od 10 do 12 časova 



 
 

"Kroz razgovore sa građanima najbolje se vidi realna slika našeg zdravstva", kaže ministar Lončar. 

Ističe da građani imaju različite probleme, a da na neke Ministarstvo može da utiče, ubrza ili olakša 

njihovo rešavanje. 

"Ono što nećemo tolerisati, to je neljubaznost i osnovno ponašanje zaposlenih u zdravstvenim 

ustanovama prema pacijentima", kaže ministar. 

Naveo je da je izrečeno dosta ideja, predloga, dobronamernih kritika i sugestija, za koje je Ministarstvo 

otoreno. 

"Zdravlje je zajedničko pitanje svih nas, i zato želim lično da saslušam svakoga ko želi da razgovara o 

problemu koji ima u oblasti zdravlja", istakao je Lončar. 

Ministar zdravlja sa građanima razgovara svakoga petka, od 10 do 12 časova, u prostorijama 

Ministarstva zdravlja. 

Prvi sastanak sa građanima ministar je obavio prošle nedelje. 

 

 

Do kraja godine se planira uvođenje elektronskog bolovanja 

BEOGRAD - Krajem ove godine građanima Srbije trebalo bi da bude omogućena usluga elektronskog 

bolovanja, čime bi, prema rečima menadžerke za regulatornu reformu NALED-a Isidore Šmigić, pacijenti 

bili lišeni obaveze da kada su na bolovanju nose doznake poslodavcu, već bi doznake bile slate 

elektronskim putem. 



 
 

"E-bolovanje je sistem koji će zapravo objediniti informacione sisteme kojima pristupaju lekari, 

poslodavci i Republički fond za zdravstveno osiguranje. Cilj njegovog uvođenja jeste da se pacijentima 

olakša i da oni ne moraju bolesni da nose doznake poslodavcima, već da se kroz taj informacioni sistem 

objedini pristup, tako da poslodavac dobije adekvatne informacije kada je njegov zaposleni na 

bolovanju, s druge strane da lekar može sve da unese i ažurira u sistemu", rekla je ona za Tanjug. 

Dodala je da je veoma važno i to što će Republički fond za zdravstveno osiguranje moći da pristupi 

potrebnim informacijama kako bi komisije mogle da razmatraju eventualno produžavanje bolovanja 

duže od 30 dana u slučajevima kada je to potrebno. 

Prema njenim rečima, uvođenje e-bolovanja će doprineti tome da se, pre svega, pacijenti poštede kada 

su bolesni, da se sistem efikasnije nadgleda i kontroliše i da se brže i efikasnije isplaćaju naknade zarada 

za vreme privremene sprečenosti za rad. 

Ova usluga jedna je od onih na kojoj NALED radi zajedno sa Ministarstvom zdravlja, a posle e-bolovanja 

očekuje se i primena e-kartona, što bi, prema rečima sagovornice Tanjuga, moglo početi da se 

primenjuje od 2026. godine. 

"E-karton će u stvari omogućiti da dokumentacija prati pacijente u potpunosti i da se smanji, recimo, 

ponavljanje analiza, laboratorijskih i bilo kojih drugih, već da lekari mogu da imaju potpuni uvid u istoriju 

bolesti pacijenata. Za primenu e-kartona je potrebno da se urede i neka dodatna podzakonska akta i da 

se naprave tehnički preduslovi, ali sve je to u toku i nadamo se da će od početka 2026. godine i e-karton 

biti u potpunosti funkcionalan", istakla je Šmigić. 

Podsećajući šta je ranije urađeno na digitalizaciji zdravstvenog sistema, kao posebno važno je istakla 

uvođenje e-recepta koji u potpunosti funkcioniše od 2019. godine i zapravo je ukinuo potrebu da se 

nose bilo kakvi papirni recepti. 

"Samo uvođenje e-recepta je dovelo do uštede veće od 30 miliona EVRA, tako da takvi sistemi zaista 

olakšavaju praćenje, olakšavaju obaveze pacijentima, a s druge strane donose velike uštede", rekla je 

ona. 

Dodala je da od kraja 2021. godine funkcioniše i aplikacija e-zdravlje putem koje pacijenti mogu da 

pristupe svojim podacima iz državnog zdravstva i mogu i da zakažu pregled kod izabranog lekara. 

 

 

 

 



 
 

 

 

AMBULANTE PUNE PACIJENATA SA OVOM TEŠKOM UPALOM Svi imaju tri simptoma, a doktorka 

otkriva zašto se javljaju BAŠ SADA 

U noći između 1. i 2. jula Srbiju je pogodilo snažno nevreme. Nagli pad temperature, a onda i nagli 

porast, uticali su na hronične bolesnike, ali i na zdrave ljude. 

Kako je objasnila doktorka Biserka Obradović ovakvi vremenski uslovi praćeni su magnetnim 

pražnjenjem koje neminovno dovodi do osećaja nervoze, glavobolje, pa čak i toplotnog udara kod 

zdravih ljudi, a do većih zdravstvenih rizika kod hroničnih bolesnika. 

Pad temperature od 15 stepeni Celzijusovih, pad vazdušnog pritiska i magnetno pražnjenje kako 

objašnjava doktorka Biserka Obradović, najčešće dovode do bola u mišićima, napetosti i nervoze. 

"Kod zdravih ljudi pored bola u mišićima i nervoze takođe je prisutna i jaka glavobolja, naročito kod onih 

koji imaju problema sa sinusima. Pritisak u sinusnim šupljinama zbog naglog pada vazdušnog pritiska 

neminovno dovodi do posledica. Ovo je idealno vreme za toplotni udar zbog velike vlage jer telo nema 

dovoljno vremena da se adaptira na iznenadnu promenu", pojašnjava ona. 

Meteoropate kada nastupe ovakvi vremenski uslovi luče niži nivo endorfina, pa su samim tim 

nezadovoljniji i neraspoloženi. Ovo su vremenski uslovi koji nikome ne odgovaraju, pojašnjava Biserka 

Obradović. 

Toplotni talas donosi srčane probleme 

S obzirom na to da je već počeo toplotni talas sa veoma visokim temperaturama koje će prelaziti 38. 

podeok, doktorka upozorava da je ovo pogodan period za srčane probleme. 



 
 

- Po podacima Svetske zdravstvene organizacije, 18 miliona ljudi izgubi život kada ponovo krenu visoke 

temperature. Infarkt je najčešći. Sa druge strane kada nastupe visoke temperature gubi se mnogo više 

vode i dolazi do dehidratacije, tako da vodite računa o sebi i svojoj terapiji ako je uzimate - dodaje dr 

Obradović. 

Nagla promena vremena utiče na razvoj virusa i bakterija 

Doktorka Obradović kaže da usled ovakvih promena vremena najviše ima uslova razvoj ne samo virusa, 

već i bakterija, i da su ambulante pune pacijenata koji imaju upalu pluća. 

- Ne možemo da se razbolimo i da krivimo nekog drugog. Primamo veliki broj pacijenata koji imaju upalu 

pluća. Dolaze sa simptomima upornim kašljem, bolom u grudima, visokom temperaturom… Zašto? Zato 

što su klimatizovanim prostorijama koje rashlađuju se na 17 stepeni, a napolju je preko 35 stepeni 

Celzijusovih. Pošto ima veliki broj bakterijskih upala, vodite računa na bazenima, tuširajte se pre ulaska i 

posle izlaska iz bazena, menjajte kupaći kostim i vodite računa na sebi - kaže Obradović. 

Doktorka navodi da je najbolji lek protiv svih bolesti fizička aktivnost i da nijedan lek ne može da učini 

ono što može fizička aktivnost. 

- Fizička aktivnost, osmeh i pozitivan stav, to je najvažnije - zaključuje doktorka. 

 


